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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
 
Vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina Tanja Pejić (Demokrati) je na 17. redovnoj sjednici 
Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 5. travnja 2023. godine postavila vijećničko pitanje: 
 
„Pitanje da direktora 1.Maja, gosp. Donalda Blaškovića 
 
Prema „Prijedlogu promjene cjenika“, od 1.06. nas očekuje drastično poskupljenje usluge 
prikupljanja miješanog komunalnog otpada. Kraće rečeno, povećat će nam se računi za 
smeće-opet. 
https://prvimaj.hr/wp-content/uploads/2023/03/Cjenik-MKO-od-01.06.2023..pdf 
 
Kućanstvima će jedinična cijena za predaju miješanog komunalnog otpada (MKO) biti veća 
za preko 80%. 
 
Prema „Izvještaju o poslovanju“ društva Kaštijun d.o.o., za 2021.g. ostvaren je gubitak u 
iznosu od 2.230.674 kn, a iz ranijih razdoblja ima akumulirani gubitak u iznosu od 22.756.557 
kn. Podataka za 2022.g. još nema. 
https://www.kastijun.hr/staticfiles/media/filer_public/59/90/5990e5ad-1950-4d42-ad18-
49c30c3976d8/izvjestaj_o_poslovanju_za_2021_godinu.pdf 
 
Prema „Izvješću o poslovanju“ 1.Maja d.o.o. za 2022. g., citiram: „vidljivo je da raste udio 
odvojenog prikupljanja komunalnog otpada tokom godina te da se ulaganjem u infrastrukturu 
postižu sve bolji rezultati“. 
http://www.labin.hr/Files/202303/16.2.%20prilog%20IRSJU%202022.pdf.  
 
S obzirom na navedeno, molim vas da ukratko pojasnite zbog čega korisnici usluga 1.Maja 
d.o.o. moraju učestalo sudjelovati u ovakvim poskupljenjima te da li se vidi ikakva naznaka 
poboljšanja arada centra Kaštijun ili možemo očekivati istu situaciju u narednim poslovnim 
godinama? 
 
Ovakvo nametanje rasta cijena mora biti prikazano na način da ljudi razumiju zbog čega točno 
dolazi do ovako velikih negativnih trendova. Jer s jedne strane se govori o boljim rezultatima, 
a s druge strane nas nagrađujete ogromnim poskupljenjem?!“ 
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao Donald Blašković, direktor TD 1.Maj d.o.o.: 
„Zahvaljujem se na postavljenom pitanju. Što se tiče cijene varijabilnog dijela za miješani 

komunalni otpad, ona je uvijek bila formirana prema cijeni zbrinjavanja miješanog komunalnog 
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otpada od strane Županijskog centra za gospodarenje otpadom Kaštijun. Naime, sa 1. 

siječnjem ove godine povećala se cijena prijevoza, obrade i zbrinjavanja miješanog 

komunalnog otpada i to za 94% i s tog razloga bili smo prinuđeni pristupiti izmjeni jedinične 

cijene za zbrinjavanje odnosno za preuzimanje zelenog spremnika odnosno za miješani 

komunalni otpad. Što to znači konkretno u brojkama? Do sada je cijena zbrinjavanja bila 592 

kune po toni. Ona će od 1. siječnja iznositi 1.149,76 kuna odnosno konkretno 156 eura. 

Sukladno navedenom mi smo morali napraviti analizu svog poslovanja odnosno povećanja 

naših troškova te smo predložili da se postojeća cijena zbrinjavanja od postojećih 0,081 kuna 

po litri poveća na 0,15 kuna odnosno dva centa što u postotku znači nekih 9% manje nego što 

je Županijski centar za gospodarenje otpadom povećao cijenu prema nama. Što to konkretno 

znači za naše građane? Tu ću Vas samo malo ispraviti. Računi naših građana neće biti veći 

za 80% nego će biti puno manje. To ću Vam konkretno pokazati na jednom primjeru. Naime, 

za kućanstvo od četiri člana, za stambeni prostor od 60 kvadrata i spremnik od 120 litara i ako 

navedena familija prazni spremnik četiri puta na mjesec, cijena će se u konačnosti povećati za 

36,40% i iznosit će konkretno 18,35 eura odnosno 138,26 kuna sa PDV-om. Što se tiče rada 

Kaštijuna u budućnosti,  ja Vam sada na to pitanje konkretno ne mogu odgovoriti ali ono što 

ću kazati je da se vide pomaci u radu Kaštijuna zahvaljujući novoj upravi na čelu sa gosp. 

Draženom Stilinovićem. Gospodin Stilinović, koliko smo imali kontakta s njim, ima konkretne i 

dobre ideje i ukoliko bude imao podršku u realizaciji svojih ideja, ja osobno vjerujem da će u 

budućnosti naš centar za gospodarenje otpadom Kaštijun funkcionirati na način kako svi mi to 

želimo.“  

Vijećnica Tanja Pejić (Demokrati) dodatno navodi: 
„Ne znam ni ja podatke za 2022. za Kaštijun ali koliko vidimo kumulirani gubitak je preko 22 
milijuna kuna pa, ne znam, lijepo bi bilo da tako i naše gradske tvrtke akumuliraju gubitke pa 
ide na bolje jer će građani to platiti. Ono što ste rekli da je netočno, ja sam iz tablice iz prijedloga 
cjenika koji je bio na javnom savjetovanju. Iz tablice je vidljivo da će jedinična cijena za 
korištenje polupodzemnih spremnika biti veća za preko osamdeset i nešto posto. Ja sam uzela 
ovaj podatak konkretno iz prijedloga cjenika. Ja pretpostavljam da će, obzirom kakvi su 
negativni trendovi, Kaštijun ići i dalje u nekakav gubitak. Htjela sam reći, zašto ne bi Istarska 
županija sufinancirala dio kao što sufinancira kredit za Dom za starije i nemoćne. To je neki 
prijedlog. Da li možete vi kao njihovi kooperanti ili kako se već zove, i ostali u Istri, dati neki 
prijedlog da ne ide baš sve na teret građana? Ili vi samo prihvaćate da se mora povećati i ajmo 
dalje?“ 
 
Valter Glavičić, gradonačelnik grada Labina navodi: 
„Možda dodatno pojasniti. Ne bi volio ni komentirati već probat dodatno pojasniti da bude tema 
jasnija. Znači ovako. Cijena koju naši građani i građani Istre plaćaju sastoji se od fiksnog i 
varijabilnog dijela. Fiksni dio je onaj dio koji na neki način pokriva troškove odvoza sa strane 
komunalnog poduzeća 1.Maj Labin i pokriva onaj dio od kamiona, djelatnika na čistoći i cijelog 
tog posla koji se tiče Labinštine. A onaj drugi dio, varijabilni  pokriva troškove zbrinjavanja 
otpada na Kaštijun. Za ovaj prvi dio mislim da je sve jasno, to smo već potvrdili. Sada smo na 
ovom drugom dijelu. Županijski centar za gospodarenje otpadom Kaštijun je 51% u vlasništvu 
Grada Pule, 49% u vlasništvu Istarske županije. Još moram napomenuti da su svi gradovi i 
općine sufinancirali izgradnju Kaštijuna. To je nota bene i svi mi plaćamo kredite. Kada se 
govori o dizanju cijene, dobro je postavljeno pitanje. Taj gubitak je toliko koliko je. Nedavno 
smo imali sastanak u gradskoj palači na Forumu u Puli i tamo je bilo više diskusija i jedna od 
diskusija je bila upravo ulazak svih tih „malih“ dioničara potencijalnih, a to su gradovi i općine, 
u vlasničku strukturu, kako bi oni uopće mogli odlučivati o cijeni zbrinjavanja na Kaštijunu koja 
se poslije prelijeva i na varijabilni dio cijene naših komunalnih poduzeća. Međutim većinski 
vlasnik je jasno i striktno naglasio da o promjeni vlasništva u smislu njihovog većinskog udjela 
ne dolazi u obzir. Ta situacija je na žalost negativna i nepovoljna za sve nas ostale. S druge 



strane, što je bitno naglasiti, realne cijene na tržištu jesu veće od ovih 592 kune koliko su bile 
prije. Znamo koliko su u Sloveniji, po Italiji. Samo je pitanje gdje je ta gornja granica. To je taj 
problem koji je prije vijećnica postavila i složio bi se s tim apsolutno u tom dijelu. Još ću reći 
da je udio u kreditu koji je rađen izračun tih 2010. ili već kad se radila priprema tog velikog 
objekta, te velike investicije, da je rađen na osnovu postotka. Grad Labin i općine Labinštine, 
reći ću i u njihovo ime jer mislim da smijem, ne prelaze tu kvotu. Mi ne prelazimo tu kvotu koju 
smo na neki način, ne zakupili, ali dogovorili kada se ugovarao kredit. Tako da doista smatram 
da sva dodatna povećanja, ukoliko se dese, kao što ste hipotetski pretpostavili, a na žalost ne 
mogu Vas pobiti da je to nemoguće, mislim da se stvarno ne mogu desiti na onim lokacijama 
gdje se prekoračenje kvote ne dešava. To je moj odgovor za potencijalno buduću hipotetsku 
situaciju.“ 
 

 S poštovanjem, 

 

                                                                                                          PROČELNICA 

                                                                                                      Loreta Blašković, v.r. 


